
     

Utlåtande 2007: RVIII (Dnr 328-3826/2003) 
 
 
Nybohovs bollplan 
Motion av Magnus Hellström (m) (2003:34) 
 
 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta följande 
Motion (2003:34) av Magnus Hellström (m) anses besvarad med vad som 
anförs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 
 

 
 

Föredragande borgarrådet Madeleine Sjöstedt anför följande. 
 

Ärendet 
 
Magnus Hellström (m) har i motion (2003:34) föreslagit att Nybohovs bollplan 
bör inhägnas bland annat på grund av omfattande nedskräpning, slitage och 
problem med vilka som ska ha rätt att nyttja planen. Detta kan ske genom att 
planändring sker från parkmark till idrottsmark. 

 
Beredning 

 
Motionen har remitterats till stadsledningskontoret, gatu- och fastighetsnämn-
den, idrottsnämnden Liljeholmens stadsdelsnämnd och stadsbyggnadsnämn-
den. 

Stadsledningskontoret anser att motionärens förslag skulle vara en alltför in-
gripande åtgärd och att den skulle minska möjligheten till spontanidrott i om-
rådet. 

Gatu- och fastighetsnämnden tillstyrker motionen. 
Idrottsnämnden anser att området inte behöver planändras från parkmark till 

idrottsmark. 
Liljeholmens stadsdelsnämnd har redan tidigare fattat beslut i linje med mo-

tionärens yrkanden. 



Stadsbyggnadsnämnden anser att bollplanens nyttjande inte främst är en 
planfråga, utan en fråga för idrottsnämnden och stadsdelsnämnden att klara ut. 

 
Mina synpunkter 

 
Magnus Hellströms motion pekar på ett viktigt problem, nämligen att de första 
konstgräsplanerna som byggdes i Stockholm var så eftertraktade att konkur-
rensen om dem blev för hög. Vid den tiden fanns det knappt en handfull 
konstgräsplaner.  

Men problemet är egentligen välkommet och visar - precis som det mycket 
höga trycket på stadens badanläggningar, idrottshallar och ishallar - att stock-
holmarna vill motionera och idrotta mer. Min ambition är självklart att vi ska 
göra allt för att sporra denna lust.  

Fler, bättre och mer tillgängliga idrottsplatser i staden är viktigt av många 
skäl. Stockholmarna behöver den meningsfulla fritid som såväl organiserad 
idrott som spontanidrott innebär. Motionerandet bland ungdomar är för lågt 
och bra spontanidrottsutrymmen är en av de viktigaste åtgärderna för att ändra 
detta. Och när staden nu satsar stort på att bygga nya bostäder runt om i de 
olika bostadsområdena och därmed öka befolkningsdensiteten, måste invester-
ingarna i idrottsanläggningar följa den utvecklingen. 

I idrottsnämndens verksamhetsplan för 2007 finns därför en stor satsning på 
idrottsanläggningar. En av de viktigaste är just anläggningen av fler konstgräs-
planer. Vid slutet av 2007 kommer Stockholm ha 40 stycken, vilket är en radi-
kal förändring från 2003. De problem som uppstod vid Nybohovs bollplan 
2003 har därför minskat betydligt och därmed behovet av de åtgärder som 
Magnus Hellström förordar. 

  
 
Bilagor 

1. Reservationer m.m. 
2. Motion (2003:34) av Magnus Hellström (m) om Nybohovs bollplan 

 
Borgarrådsberedningen tillstyrker föredragande borgarrådets förslag. 
 



Kommunstyrelsen delar borgarrådsberedningens uppfattning och föreslår 
kommunfullmäktige besluta följande 

Motion (2003:34) av Magnus Hellström (m) anses besvarad med vad som 
anförs i stadsledningskontorets tjänsteutlåtande. 

 
Stockholm den 

På kommunstyrelsens vägnar: 
K R I S T I N A  A X É N  O L I N  

 
Madeleine Sjöstedt 

Anette Otteborn 
 



ÄRENDET 
 
Magnus Hellström (m) har i motion (2003:34) föreslagit att Nybohovs bollplan 
bör inhägnas bland annat på grund av omfattande nedskräpning, slitage och 
problem med vilka som ska ha rätt att nyttja planen. Detta kan ske genom att 
planändring sker från parkmark till idrottsmark. 
 
BEREDNING 
 
Motionen har remitterats till stadsledningskontoret, gatu- och fastighetsnämn-
den, idrottsnämnden, Liljeholmens stadsdelsnämnd och stadsbyggnadsnämn-
den. 
 
Stadsledningskontoret 
 
Stadsledningskontorets tjänsteutlåtande daterat den 12 mars 2004 har i hu-
vudsak följande lydelse. 
 
Stadsledningskontoret har tagit del av alla förvaltningarnas svar. För att uppnå de 
eventuella effekter som motionären åsyftar krävs att bollplanen inhägnas och låses 
under kvällar och helger. Det skulle minska möjligheterna för barn och ungdomar att 
spela fotboll på fritiden. Stadsledningskontoret anser att det skulle vara en alltför in-
gripande åtgärd och skulle minska möjligheten till spontanidrott i området. 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
 
Gatu- och fastighetsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 17 februari 
2004 enligt gatu- och fastighetskontorets förslag. 

 
Särskilt uttalande gjordes av Ann-Marie Strömberg (v), bilaga 1. 
 
Gatu- och fastighetskontorets tjänsteutlåtande daterat den 21 januari 2003 
har i huvudsak följande lydelse. 
 
Gatu- och fastighetskontoret tillstyrker motionen. I samband med att Nybohovsskolan 
gjordes om till idrottsskola 2002 begärde Liljeholmens stadsdelsnämnd att gatu- och 
fastighetskontoret skulle göra om en befintlig grusplan till konstgräsplan. Gatu- och 
fastighetsnämnden beslutade 2002 08 20 att förse bollplanen med konstgräs. I sam-
band med projekteringen träffades en överenskommelse mellan skolan och stadsdels-
nämnden om att upprätta ett skötselavtal där parterna åtog sig olika delar av skötseln. 
Gatu- och fastighetskontoret anser att frågan om bollplanens nyttjande och drift främst 
är en fråga mellan stadsdelsnämnden och idrottsnämnden och att ärendet bör lösas 
genom att stadsdelsförvaltningen begär planändring hos stadsbyggnadskontoret. 

 



 
Idrottsnämnden 
 
Idrottsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 17 februari 2004 att som 
svar på motionen om Nybohovsskolans bollplan godkänna och åberopa för-
valtningens tjänsteutlåtande. 
 
Reservation anfördes av Billy Östh (m), bilaga 1. 

 
Idrottsförvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 2 februari 2004 har i hu-
vudsak följande lydelse. 
 
Enligt förvaltningen grundar sig det stora trycket på bollplanen på den akuta bristen på 
konstgräsplaner i sydvästra Stockholm. Konstgräsplanen vid skolan har varit till stor 
glädje för skolans elever och för ungdomar i området. Bollplanen är idag en sk ”ka-
ninbur” och ingår därmed inte bland idrottsförvaltningens bokningsbara bollplaner. 
Ansvaret för skötsel av planen åvilar Liljeholmens stadsdelsförvaltning. Förvaltningen 
anser inte att området behöver planändras från parkmark till idrottsmark. 

 
Liljeholmens stadsdelsnämnd 
 
Liljeholmens stadsdelsnämnd beslutade vid sitt sammanträde den 29 januari 
2004 att godkänna förvaltningens förslag som svar på motionen om Nybohovs 
bollplan och översända svaret till kommunstyrelsen. 

 
Reservation anfördes av ersättare Anita Schneider (m), ledamot Karin Berg-
gren (fp) och tjänstgörande ersättare Elisabet Abelson (fp), bilaga 1. 
 
Liljeholmens stadsdelsförvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 16 december 
2003 har i huvudsak följande lydelse. 
 
Sommaren och hösten 2003 uppstod vissa ordningsproblem på bollplanen då det hände 
att vuxna ”utsocknes” tog planen i besittning. Någon möjlighet att förhindra allmänhe-
ten fritt tillträde till planen saknades då den utgör parkmark. Av den anledningen be-
slutade stadsdelsnämnden 2003 11 06 bland annat att  

1. hemställa hos stadsbyggnadsnämnden om planändring av bollplanen från 
parkmark till idrottsmark 

2. att skolan under dagtid äger förfoganderätt över planen 
3. att planen på övrig tid hyrs ut under ordnade former 
4. att planen vissa tider reserveras åt de lokala barnen 

Dessa beslut var identiska med motionärens önskemål.  
 



 
Stadsbyggnadsnämnden 
 
Stadsbyggnadsnämnden beslutade vid sitt sammanträde den 11 mars 2004 att 
som svar på remissen överlämna och åberopa stadsbyggnadskontorets utlåtan-
de. 

 
Reservation anfördes av Mats G. Nilsson (m), Joakim Larsson (m) och Ingvar 
Snees (m), bilaga 1. 
 
Stadsbyggnadskontorets tjänsteutlåtande daterat den 20 februari 2004 har i 
huvudsak följande lydelse. 
 
Frågan om bollplanens utnyttjande är inte primärt en planfråga utan mer en fråga för 
stadsdelsnämnden och idrottsnämnden att gemensamt klara ut. Om det kräver planänd-
ring bör berörd nämnd inkomma med ansökan till stadsbyggnadskontoret. I rådande 
situation, med mycket stor efterfrågan på planer för bostäder och infrastruktur, är det 
dock osäkert när ett sådant planarbete kan påbörjas. 
 



Bilaga 1 
RESERVATIONER M.M. 
 
Gatu- och fastighetsnämnden 
 
Särskilt uttalande gjordes av Ann-Marie Strömberg (v) enligt följande 
 
De förslag som föramförs i motionen av den 12 november 2003 är identiska med det 
beslut som antogs av en enig stadsdelsnämnd redan den 6 november 2003. 

Konstgräsplanen anlades sensommaren 2002 på initiativ av en enig stadsdels-
nämnd som ett ledd i att stödja den framgångsrika fotbollsinriktningen på den kom-
munala Nybohovsskolan. Konstgräsplanen blev snabbt mycket populär, alltför popu-
lär, och kom att utnyttjas i stor omfattning även av vuxna och ofta sent på kvällar med 
nedskräpning och störningar för de omkringboende som följd. Mot bakgrund av detta 
har Liljeholmens stadsdelsnämnd tvingats konstatera att ett överförande till idrotts-
nämnden och omdaning till bokningsbar billplan är nödvändig. 
 
Idrottsnämnden 

 
Reservation anfördes av Billy Östh (m) enligt följande  
 
Att som svar på motionen anföra följande: 

De ordningsproblem som Magnus Hellström tar upp är oroande och måste själv-
klart bemötas med någon form av åtgärder från stadens sida. Det är inte acceptabelt att 
stadens idrottsanläggningar skapar oro och trygghet på grund av otydliga bokningsreg-
ler. 

I det här fallet har idrottförvaltningen genom ett nyligen upprättat avtal fått ansva-
ret för skötseln av planen. Även om sk ”kaninburar” inte direkt ingår bland idrottsför-
valtningens bokningsbara bollplaner, bör förvaltningen inom ramen för skötseluppdra-
get även ta initiativ för att på något sätt bemöta de uppkomna ordningsproblemen med 
ett bokningssystem eller någon annan åtgärd som kan underlätta för lokala barn att få 
tillgång till planen även på kvällstid. 
 
Liljeholmens stadsdelsnämnd 

 
Reservation anfördes av ersättare Anita Schneider (m), ledamot Karin Berg-
gren (fp) och tjänstgörande ersättare Elisabet Abelson (fp) enligt följande  
 

1. Bifall till motionen i dess helhet. 
2. Uttala och begära att ansvariga organ är tillmötesgående och vidtar nödvändi-

ga åtgärder i enlighet med stadsdelsnämndens och motionärens önskemål se-
nast under april månad  innevarande år 2004.  

3. Därutöver anföra följande. Snart är våren här och om missförhållandena runt 
bollplanen då inte ännu ordnats upp kommer också problemen att återigen 
börja. Ett sådant scenario är inte acceptabelt. Skolan, barnen och de boende 



måste få lugn och ro både på, och kring, planen. Dessutom är det viktigt att 
planen inte skadas vilket skulle vara ren kapitalförstöring. Med anledning av 
detta är det absolut nödvändigt att ansvariga organ är tillmötesgående och 
vidtar nödvändiga åtgärder senast under april månad under innevarande år 
2004. 

 
Stadsbyggnadsnämnden 

 
Reservation anfördes av Mats G. Nilsson (m), Joakim Larsson (m) och Ingvar 
Snees (m) till förmån för Nilsons yrkande om 
 
Bifall till motionen, samt därutöver anföra: 

Nybohovsskolan gjordes för ett par år sedan om till en idrottsskola och gatu- och 
fastighetsnämnden beslutade i slutet av 2002 att bollplanen skulle förses med konst-
gräs. De problem som sedan dess uppstått när planen använts i fritidssyften måste 
åtgärdas omedelbart. Detta är särskilt angeläget för att Nybohovsskolan skall kunna 
åta sig en viss skötsel av planen. 

Den uppkomna situationen är, i likhet med vad stadsbyggnadskontoret anför i 
tjänsteutlåtandet, i första hand en fråga ör stadsdelsnämnden och idrottsnämnden. För 
att säkerställa att bollplanen används på rätt sätt bör ändå stadsbyggnadsnämnden 
besluta att ändra planbestämmelsen från parkmark till idrottsmark. 

 



Bilaga 2 

 
 

KOMMUNFULLMÄKTIGE

Motioner 2003:34

  
  
2003:34 Motion av Magnus Hellström (m) om Nybohovs boll-

plan 
 
 
Under sensommaren 2002 fattades beslut att Nybohovs bollplan skulle utrustas 
med konstgräs. Beslutet fattades dels med syfte att stötta Nybohovs nystartade 
idrottsskola samt dels för att erbjuda möjligheter till bra fritidssysselsättning åt 
de lokala barnen. 
 När konstgräset var på plats våren 2003 uppstod dessvärre avsevärda ord-
ningsproblem på och i anslutning till bollplanen. Stora grupper med vuxna 
anländer på helger och kvällar med bil för att spela fotboll på planen. De loka-
la barnen får knappt en chans att spela på planen och det har t o m hänt att 
vuxna fotbollsspelare burit ut barn som spelat på planen när de vuxna anlänt. 
Ett sådant beteende är inte acceptabelt. Jag anser inte att principen ”störst går 
först” är en lämplig princip för hur skattefinansierade bollplaner ska användas. 

Dessutom sker ofta en omfattande nedskräpning och slitaget på planen är 
stort. Varje morgon får Nybohovsskolans personal och elever inleda dagen 
med att plocka skräp. Ibland förekommer också supande, skrålande och busliv 
vid planen i samband med bollspelandet långt in på nätterna under den ljusa 
årstiden. Även bråk och skadegörelse har förekommit när störda grannar och 
föräldrar försökt att säga till fridsstörarna. Situationen är ohållbar och om inget 
görs finns dessutom risken att planen snart kommer att bli förstörd, vilket vore 
ren kapitalförstöring. 
 Med anledning av detta anser jag att lösningen är följande: 
 Förmodligen behöver man kunna låsa planen för att få ordning på den upp-
komna situationen. Då planen är registrerad som parkmark får man i dagsläget 
inte låsa den utan den måste vara öppen för allmänheten. 
 Jag anser att dagtid skall skolan ha fri förfoganderätt över planen. På kväl-
lar och helger kan planen sedan hyras ut i sedvanlig ordning. Omklädningsrum 
och dusch finns på skolan. Det är mycket attraktivt med konstgräs och i Stock-



holm finns ytterligare tre planer med konstgräs vilka enbart hyrs ut under ord-
nade former. 
 Vidare anser jag att man bör avsätta särskilda tider på kvällar och helger för 
att hålla planen öppen enbart för lokala barn. En modell skulle kunna vara att 
de lokala barnen erhöll någon form av medlemskort som ger tillträdesrätt på 
dessa tider. Eventuellt skulle skolan vara intresserad av att sköta dessa tider. 
 Planen är idag klassad som parkmark och får därför inte spärras av för all-
mänheten. Enligt min mening måste detta ändras. Om Nybohovsskolan dess-
utom ska mäkta med att åta sig viss skötsel av planen måste de ovan nämnda 
missförhållandena med planen snarast ordnas upp. 
 Med anledning av ovanstående anser jag att 

1. Nybohovs bollplan ska planändras från parkmark till idrottsmark. 
2. Skolan ska dagtid äga förfoganderätt över planen. 
3. På övrig tid hyrs planen ut under ordnade former. 
4. På vissa tider reserveras planen åt de lokala barnen. 

 
Stockholm den 19 november 2003 
 

Magnus Hellström 
 

 


